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                                                                                             Krobia, dnia 1 lutego 2010 r. 

 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XLVI/2010 
  
                  z   XLVI sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  22 stycznia 2010 r. w sali ZSOiZ w Krobi       

=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :    16.00 

                    godzina zakończenia :   18.30  

                    Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15.  

                 Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 

2. Misiaczyk Gerard            - Z-ca Burmistrza.  

                    3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy Krobia. 

                    4.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                    5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                    6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                      
                    Porządek obrad sesji : 

              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIV  sesji.   

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

      6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                                

w okresie międzysesyjnym.  

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :   

a) budżetu Gminy Krobia na rok 2010, 

b) stwierdzenia nabycia prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 

2009  przez  Burmistrza Krobi, 

                  c)  wyrażenia   zgody   na   nieodpłatne przekazanie   na  rzecz   ENEA Operator  

Sp. z  o.o. z siedzibą w Poznaniu stanowiska   słupowego   K-10,5/E10, 

                  d)  wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości niezabudowanych, położonych               

w Krobi.                    

       9.    Wolne głosy i wnioski. 

  10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

 11.   Zakończenie.  
            

  Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk. 

 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych. P. Burmistrza, pracowników Urzędu, sołtysów, 

dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, przedstawicieli organizacji                         

i stowarzyszeń oraz pozostałych zaproszonych gości.       

      Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, nieobecny radny 

(R. Danek), wobec czego   sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał.   
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      Przewodniczący Rady : informuję, że po wysłaniu materiałów na sesję XLV zwołana została 

sesja nadzwyczajna i w związku z tym dzisiejsza sesja będzie kolejną XLVI.   
      

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.   
    
      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XLIV sesji.   

Protokół  z XLIV sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  
 

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

      Z-ca Burmistrza : udzielona została odpowiedź radnemu J. Bujakiewiczowi dot. nielegalnego 

składowiska odpadów przy drodze Rogowo – Florynki, iż działania zmierzające do ustalenia 

sprawcy i usunięcia odpadów zostaną podjęte ponownie po stopnieniu śniegu. Taka odpowiedź 

nie jest zadawalająca, lecz biorąc pod uwagę obecnie panujące warunki pogodowe ustalenie 

sprawcy jest nieco kłopotliwe. Podjęte zostaną odpowiednie działania.  

      Wpłynęła odpowiedź z PZD w Gostyniu na interpelacje radnych Ł. Kubiaka i M. Szpurka             

dot. dróg powiatowych. 
 

      Ad. 5  Interpelacje i zapytania radnych. 

      J. Bujakiewicz : chciałbym nawiązać do tematu kanalizacji sanitarnej gminy. W naszej gminie 

obejmie zadanie kanalizacji gminy realizowane w ramach finansowania MZWiKW                        

w Strzelcach Wielkich. Wg mojej wiedzy naszą gminę zadanie obejmie miejscowości 

Pudliszki, Krobia, Żychlewo, Bukownica i Wymysłowo. Bardzo proszę potwierdzić lub 

skorygować jeśli wymieniłem niewłaściwe miejscowości. Jeżeli wziąć pod uwagę liczbę 

mieszkańców naszej gminy to wraz z nie w pełni skanalizowanym Gogolewem jest to około        

50 % gminy. Panu Burmistrzowi Czwojdzie wiadomo, że na ostatnim Zgromadzeniu 

Międzygminnego Związku po raz kolejny zwracałem się o przygotowanie informacji dla 

mieszkańców gmin, członków Związku, w której przedstawiono by koncepcję, zamierzenia, 

plany dotyczące kanalizacji pozostałych obszarów. Opracowanie takie ma powstać w lutym. 

Osobiście przypuszczam, że Zarząd Związku przygotowując takie opracowanie skonsultuje je 

szczegółowo z odpowiednimi gminami. Opracowanie takie myślę, że zawierać będzie 

stanowisko gmin i Związku wobec poszczególnych miejscowości i ich części tj. Sułkowice, 

zarówno w aspektach technologicznych i czasowych. Chciałbym prosić p. Burmistrza aby takie 

opracowanie naszej gminy zostało przedstawione Radzie Miejskiej przed przedłożeniem 

Zarządowi Związkui dalej jego Zgromadzeniu. Jako członek Zgromadzenia chciałbym poznać 

opinię Rady o takim opracowaniu przed obradami Zgromadzenia. Wierzę, że  taka koncepcja 

będzie jakąś wytyczną, oczywiście zmienną, zarówno dla gminy jak i dla Związku                            

w działaniach dotyczących obligatoryjnego skanalizowania . Bardzo proszę aby p. Burmistrz 

przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie.  

      Z. Polowczyk : proszę o informację nt. odśnieżania dróg gminnych w związku z trudnymi 

warunkami w ruchu drogowym. Odśnieżono drogi powiatowe, wojewódzką, natomiast śnieg 

zalega jeszcze na drogach gminnych. Rozumiem, że jest to związane z kosztami lecz należy 

zająć się tym problemem.  

      L. Bem : jakie środki ma Urząd Miejski aby zachęcić właścicieli niektórych domów do 

usunięcia zwisających sopli i zalegającego śniegu z budynków. Były przypadki spadającego                 

z dachów śniegu stwarzającego zagrożenie, lecz całe szczęście nic się nie stało.  
 

Ad. 6 Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym.  

15.01. – udział w apelu w okazji święta  Patrona w ZSPiG w Pudliszkach. 

16.01. – udział w studniówce klas technicznych ZSOiZ w Krobi. 

19.01. – udział w otwarciu obwodnicy Krobi.  
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Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowiące załącznik nr 1 do protokołu przedstawił z-ca Burmistrza.  

Na salę obrad przybył radny R. Danek. 
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
 

a)  budżetu Gminy Krobia na rok 2010.  

1)  przedstawienie zarządzenia – projektu uchwały budżetowej. Zarządzenie Burmistrza 

Krobi Nr 115/2009 z  dnia 10 listopada 2009 r. przedstawił skarbnik Gminy D. Walczak, 

stanowiące załącznik nr 2 do  protokołu.  

2)  przedstawienie opinii RIO w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr SO-0952/35/10/Ln/2009 Składu Orzekajacego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 grudnia 2009 r. w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie budżetu Gminy Krobia na 2010 r,, oraz pozytywną opinię o możliwości 

sfinansowania przez Gminę Krobia deficytu budżetu i pozytywną opinię o prawidłowości 

prognozy kwoty długu publicznego Gminy Krobia, stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu.    

3)  przedstawienie opinii komisji Rady Miejskiej. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych  o projekcie budżetu na 2010 rok, stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Opinia Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie projektu budżetu Gminy Krobia na 

2010 r., stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu Gminy Krobia na rok 2010 r., stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem przedstawił opinię komisji w sprawie projektu 

budżetu Gminy Krobia na  2010 r., stanowiącą załącznik nr 7 do protokołu.  

Ponadto przedstawił wniosek komisji, aby po zatwierdzeniu dofinansowań na realizację zadań 

inwestycyjnych na ulicy Ponieckiej w Pudliszkach, kanalizacji gminy Krobia                                  

i rozstrzygnięciu przetargów na inne zadania inwestycyjne, wspólne komisje Rady Miejskiej 

ustaliły maksymalny poziom deficytu i zadłużenia Gminy krobia. Ewentualne wolne środki 

finansowe winny być przeznaczone na wskazane przez Radę Miejska inwestycje gminne.   

4) przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie wniosków nieuwzględnionych                        

w  projekcie  budżetu.   

Burmistrz :  opracowując budżet wzięliśmy pod uwagę wiele różnych czynników 

zmierzających do ustalenia planu dochodów i planu wydatków. Nie wszystkie wnioski                     

i postulaty składane w okresie prac nad budżetem mogą się znaleźć w projekcie budżetu.               

W trakcie opracowania dokonano wyboru przedsięwzięć, które zostały wprowadzone do 

projektu. Znaczna ich część jest nie uwzględniona, również te składane, postulowane w latach 

wcześniejszych. W trakcie roku budżetowego często się zdarza, że następują określone 

korekty posiadanych środków finansowych, zadań gminy i możliwości wydatkowania są 

realne i wracamy do tych wniosków. Zawsze istnieje możliwość realizacji takich zadań                 

w trakcie roku budżetowego, jeśli jest taka szansa oraz zasadność.  Również w latach 

poprzednich mimo nie uwzględnienia w projekcie budżetu takie działania były realizowane.                 

Z jednej strony zawsze jest żal, że nie wszystko można zrealizować. Podyktowane jest to 

faktem, że oczekiwania czy potrzeby w naszej gminie, co jest naturalne, występują w zasadzie 

wszędzie, są większe niż możliwości działania środki finansowe będące w dyspozycji 

samorządu. W trakcie roku budżetowego, jeśli będą takie możliwości do tych wniosków 

będziemy wracać.  

5) przedstawienie autopoprawek Burmistrza.  

Skarbnik Gminy przedstawił autopoprawki do projektu uchwały, stanowiące załącznik nr 8 do 

protokołu  

6) dyskusja. 
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K. Perdon : czy uwagi jakie wskazała Regionalna Izba Obrachunkowa zostały uwzględnione 

w uchwale budżetowej? 

Skarbnik : do projektu budżetu zostało załączone zarządzenie nr 118/2009 do projektu 

budżetu na 2010 rok. Wszystkie zmiany zostały skorygowane i uwzględnione w uchwale 

budżetowej.  

 

7) głosowanie autopoprawek oraz uchwały po zmianach.  

Zgłoszone autopoprawki przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Uchwałę Nr XLVI/379/2010 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 22 stycznia 2010 r. w sprawie 

budżetu Gminy Krobia na rok 2010; przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych. 

Zgłoszony wniosek Komisji Budżetu przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  

Przewodniczący Rady pogratulował Burmistrzowi przyjętego budżetu.  

Burmistrz : bardzo dziękuję za przyjęcie budżetu i mam nadzieję, że zaplanowane zadania 

zrealizowane zostaną zgodnie z zasadami gospodarności i efektywności.  
 

 

 

b) stwierdzenia nabycia prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2009  

przez  Burmistrza Krobi.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady.  

Uchwałę Nr XLVI/380/2010 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 22 stycznia 2010 r. w sprawie 

stwierdzenia nabycia prawa do dodatkowego wynagrodzenia rocznego za rok 2009  przez  

Burmistrza Krobi przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.    

 

c) wyrażenia   zgody   na   nieodpłatne przekazanie   na  rzecz   ENEA Operator                         

Sp. z  o.o. z siedzibą w Poznaniu stanowiska   słupowego   K-10,5/E10.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

Uchwałę Nr XLVI/381/2010 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 22 stycznia 2010 r. w sprawie 

wyrażenia   zgody   na   nieodpłatne przekazanie   na  rzecz   ENEA Operator  Sp. z  o.o.                    

z siedzibą w Poznaniu stanowiska   słupowego   K-10,5/E10; przyjęto jednomyślnie, głosowało 

15 radnych.    
 

d) wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości niezabudowanych, położonych w Krobi.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił przewodniczący Rady. 

E. Dopierała : uzasadnienie nie odnosi się do § 3, że traci moc poprzednia uchwała. Działania 

takie są korzystne dla Gminy, ale proszę o przybliżenie tematu.  

Burmistrz : na podstawie poprzedniej uchwały przeprowadzono negocjacje z właścicielem 

nieruchomości. Zaproponowano cenę nieruchomości w wyniku różnicy wartości 

poszczególnych nieruchomości. Propozycja aby poprzednią uchwałę zmienić. Protokół 

uzgodnień został sporządzony pod warunkiem dokonania zmian w uchwale.  

Uchwałę Nr XLVI/382/2010 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 22 stycznia 2010 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości niezabudowanych, położonych w Krobi;  przyjęto 

jednomyślnie, głosowało 15 radnych.  
 

Ad. 9  Wolne głosy i wnioski.      
K. Perdon : proszę o informację dot. bezpańskiego psa przebywającego na terenie Pudliszek 

zagrażającego bezpieczeństwu mieszkańców. 

M. Szpurka : jak to się stało, że na otwarcie obwodnicy nie zostali zaproszeni dyrektor PZD             

w Gostyniu i podwykonawca robót p. Przemysław Andrzejewski oraz nie powitano księdza 

proboszcza.? Nadmieniam, że dyrektor PZD jest zawsze zaangażowany na terenie naszej 

gminy i zawsze wszelkie usterki są usuwane.   
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R. Guderski, mieszkaniec Krobi : proszę o informację nt. realizacji kanalizacji sanitarnej, 

szczególnie dot. miasta Krobia. 

Burmistrz : odnośnie bezpańskiego psa w Pudliszkach, to podejmowano kilkakrotnie działania 

w celu złapana tego psa przez odpowiednie służby.  

W sprawie zaproszenia gości na otwarcie obwodnicy, to głównym inwestorem tego 

przedsięwzięcia był WZDW, który ustalał listę zaproszonych osób wspólnie z UM i UW. Na 

otwarciu Tak potwierdzam, że współpraca z PZD układa się prawidłowo, a na otwarciu Powiat 

reprezentował V-ce Starosta p. Sikora. Nie powitanie ks. proboszcza to mój osobisty błąd, za 

co bardzo przepraszam. Konsorcjum wykonawcy reprezentował p. Kluczyk.  

 

Ad. 10  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
Burmistrz : sprawa kanalizacji sanitarnej. Patrząc na zakres problemu, zadania jakim jest 

skanalizowanie Gminy Krobia to przedsięwzięcie bardzo duże i kapitałochłonne. Budowa sieci 

kanalizacji została już rozpoczęta w latach osiemdziesiątych. Przed nami bardzo ważny etap 

realizacji.  Dzisiaj została podpisana umowa w Funduszu Ochrony Środowiska w Poznaniu 

dotycząca dotacji dla MZWiKW w Strzelcach Wielkich  z Programu Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko na realizację projektu budowy kanalizacji sanitarnej w gminie 

Krobia, Kobylin i Pogorzela. Program zakłada realizację sieci kanalizacji w Krobi, 

Pudliszkach, Żychlewie i Bukownicy. Wartość szacunkowa przedsięwzięcia 35 mln zł.                   

Od samego początku wspólnie mówiliśmy, że budowa sieci kanalizacyjnej będzie priorytetem. 

Zadanie to nabrało już bardzo konkretnego wymiaru. Wiadomo, że przetargi pokażą wartość 

realną wydatków, a pomoc finansowa, dotacja dla naszej gminy to ok. 12-14 mln zł.  Krobia 

powinna być zrealizowana w dwóch etapach do roku 2012. Zawężenie zadania do 4 

miejscowości wynika z bardzo ważnego wymogu formalnego jakim była konieczność 

uzyskania wskaźnika 120 mieszkańców na 1 km sieci. Tylko spełnienie tego wymogu mogło 

pozwolić na sfinansowanie tej inwestycji. Krobi i Pudliszki, Żychlewo i Bukownica miały taki 

przelicznik, a niestety ujmując Starą Krobię nie można by uzyskać takich wartości.   

Ograniczenie tylko do tych miejscowości nie wynika z możliwości finansowych, ale o ten 

wymóg formalny. Rozważane są możliwości skanalizowania pozostałej części gminy. W roku 

ubiegłym złożony został wniosek na budowę kanalizacji sanitarnej w ramach Programu 

Obszarów Wiejskich dla Starej Krobi.  Dokumentacja i działania realizowane zostaną przez 

Związek Międzygminny. Niestety należy zdać sobie sprawę, że planowane zadania musza 

mieć odniesienie do możliwości finansowych samorządu gminnego w danym momencie.                 

14 mln dofinansowania wiąże się z proporcjonalną kwotą środków gminnych. Obecnie jest to 

współczynnik finansowy 53 % środków unijnych i 47 % środków własnych. Determinuje to do 

działania w innych obszarach zadań Gminy na tym etapie finansowania. Lata efektów pokażą 

jakie możliwości pozwolą na dalsze działania w tym zakresie, tj. budowy sieci kanalizacyjnej. 

Jedną z alternatyw byłaby budowa małych kontenerów oczyszczających dla kilka 

miejscowości lub oczyszczalni przydomowych. Uruchomiono program współfinansowania 

oczyszczalni przydomowych, gdzie kilka w roku ubiegłym już powstało. Na dzień dzisiejszy 

mogą być dofinansowane poza wyznaczonymi aglomeracjami.  Włączenie miejscowości                  

z aglomeracji wiązałaby się decyzją Wojewody Wielkopolskiego tj. obszar Chwałkowo                       

i Gogolewo do oczyszczalni w Gogolewie. Zaawansowane zostały prace dot. zamiany gruntów 

w Gogolewie. Możliwości projektowe rozbudowy tej oczyszczalni będą. Kwestia na dzień 

dzisiejszy najistotniejsza, to prawidłowe przeprowadzenie inwestycji w ramach umowy, którą 

zawarliśmy.  

Odnośnie odśnieżania dróg, to w naszej ocenie zasadne jest usuwanie  śniegu z obszarów 

zagrożonych. Koszty wywozu śniegu są bardzo duże, trudno jest także o miejsca na jego 

składowanie.  
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Likwidacja sopli zwisających z dachów z obiektów gminnych jest realizowana. Natomiast                  

z budynków prywatnych należy to do zarządcy nieruchomości. 

M. Szpurka : trasą Krobia – Rogowo dalej na Florynki można jechać tylko tunelem. 

Należałoby tą drogę udrożnić. 

Przewodniczący Rady :  dobrze byłoby przejrzeć stan tych dróg, które należy udrożnić                      

w pierwszej kolejności. Nikt nie mówi, że śnieg ma być wywieziony w całej Krobi, lecz 

chodzi o udrożnienie dróg. 

Sołtys wsi Grabianowo : również trudności z przemieszczaniem się po drogach występują               

w okolicach Grabianowa i dalej do Gogolewa. 

Sołtys wsi Pudliszki : można zrobić co 150 m zatoczki dla pojazdów. 

Burmistrz : w sprawie dróg powiatowych interweniowaliśmy, na części dróg przesunięcie  

śniegu już zrealizowano. Widzimy ten problem, zdajemy sobie sprawę z trudności                             

w poruszaniu się po nich i prowadzone są działania wg określonej metodologii realizacji takich 

zadań. 

Przewodniczący Rady : również na drogach gminnych występują trudności przejazdu.  
 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zbigniew Polowczyk: dziękuję wszystkim za przybycie                     

i zamykam XLVI sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

    Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska              


